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 Protokół nr XLIV/2022 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia 30 grudnia 2022 r. 
 
Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2022 r.  o godz. 10:01, a zakończono o godz. 13:09 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych:  
 

1. Jolanta Barska, 
2. Czesław Biłobran, 
3. Piotr Bobak, 
4. Grażyna Bortniczuk, 
5. Joanna Burska, 
6. Jacek Chwalenia, 
7. Adam Fujarczuk, 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki, 
10. Henryk Kamiński, 
11. Zbigniew Karnaś, 
12. Danuta Korzeniowska, 
13. Andrzej Kruczkiewicz, 

14. Bożena Lewińska, 
15.  Teresa Nosal, 
16. Daniel Palimąka, 
17. Kazimierz Rozumek, 
18. Grzegorz Samborski, 
19. Paweł Szymkowicz, 
20. Piotr Woźniak, 
21. Bogdan Wyczałkowski, 
22. Damian Wylężek, 
23. Janusz Zapiór, 
24. Anna Ziółkowska-Woźny, 
25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 
 
 
1. Sprawy organizacyjne,  
a) otwarcie posiedzenia,  
 
Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył XLIV sesję Rady Powiatu w Nysie. Porządek 
sesji przedstawiał się następująco: 
 

1. Sprawy organizacyjne 
a) otwarcie posiedzenia 
b) stwierdzenie kworum 
c) przyjęcie protokołu z XLIII sesji 

 
2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu 
 
3. Interpelacje i zapytania radnych 
 
4. Uchwalenie budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r.  

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038,  

b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
o projekcie uchwały budżetowej na 2023 r.,  

c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Nyskiego na 
lata 2023-2038,  

d) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu określonego w projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego na 2023 r.,  

e) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
f) odczytanie stanowiska Zarządu do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych,  
g) dyskusja, 
h) głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Nyskiego na 2023 r.  
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5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Nysie,  
b) zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Nysie na 2023 r., 
c) zmiany uchwały nr XXXIV/426/14 Rady Powiatu w Nysie z dnia 24 kwietnia 2014 r.  

w sprawie uchwalenia „Planu zrównoważonego rozwoju transportu publicznego dla 
Powiatu Nyskiego (Planu Transportowego), 

d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych relacji Nysa – Opole oraz relacji Nysa – 
Grodków, 

e) określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. 

f) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022r.,  
g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038, 
h) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038  
i) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej, 
j) zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 
6. Wolne wnioski, 

 
7. Zamknięcie obrad. 

 
b) stwierdzenie kworum,  
Po sprawdzeniu kworum Przewodniczący oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  
23 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne  
do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 
W następnej kolejności głos zabrała radca prawny – Katarzyna Muszyńska. Poinformowała,  
że ustawa covidowa, obowiązująca od marca 2020 roku pozwalała na obrady organów stanowiących 
poszczególnych jednostek samorządu terytorialnego w trybie zdalnym. Przepis artykułu 15 zzx ust. 2 
stanowił, że o zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego albo inny organ działający kolegialnie w głosowaniu jawnym. Na skutek nowelizacji 
tego przepisu, organ stanowiący decyduje o tym czy sesja odbędzie się w trybie zdalnym. 
Przewodniczący zwołuje sesję w trybie zdalnym jednak na początku sesji rada w głosowaniu jawnym 
decyduje czy podtrzymuje ten tryb obradowania.  
 
Radny Daniel Palimąka spytał co się stanie jeśli rada nie wyrazi zgody na procedowanie w trybie 
zdalnym.  
 
Przewodniczący Rady - Bogdan Wyczałkowski odparł, że wówczas spotkamy się za tydzień  
w trybie stacjonarnym. 
 
Radca Prawny – Katarzyna Muszyńska dodała następnie, że pojawiła się opinia Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Administracji odnosząca się do nowelizacji tego przepisu wyjaśniająca,  
że przewodniczący ma możliwość zwołania posiedzenia w trybie zdalnym, jednak musi poddać pod 
głosowanie wybór tego trybu.  
 
Przewodniczący Rady zarządził następnie głosowanie  
 
Głosowano w sprawie: 
procedowania sesji w trybie zdalnym.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 23, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (23) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Jacek Chwalenia 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów zdecydowała o procedowaniu sesji  
w trybie zdalnym.  
 
Ad 1 c ) Przyjęcie protokołu z XLIII sesji 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z XLIII sesji  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 
Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że protokół został przyjęty. 
 
Ad 2 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2) 
 
Radny Piotr Woźniak poprosił o omówienie uchwały podjętej przez Zarząd w dniu 14 grudnia  
2022 r. w sprawie zmiany budżetu na 2022 rok. 
  
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę na punkt mówiący o tym, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 14 
grudnia 2022 r. przyjął informacje o oszczędnościach w szkołach. Poprosił o udzielenie informacji jakie 
to są oszczędności, ewentualnie podanie kwot.  
 
Skarbnik Powiatu – B. Stankiewicz odpowiadając na pytanie radnego P. Woźniaka odparła, że nie ma 
przed sobą przedmiotowej uchwały i nie jest w stanie udzielić odpowiedzi. 
  
Starosta A. Kruczkiewicz oznajmił, że radny otrzyma odpowiedź na piśmie. Natomiast jeżeli chodzi  
o zapytania radnego Jacka Chwaleni wyjaśnił, że zgodnie z wytycznymi każdy samorząd jest 
zobligowany do poczynienia oszczędności. Poprosił następnie naczelnika Wydziału Edukacji i Kultury 
do przedstawienie szczegółów.   
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Naczelnik K. Darowski oznajmił, że informacja obejmuje ponad 20 różnych punktów. Dotyczą one m.in. 
oszczędności jeśli chodzi o korzystanie z ogrzewania, tj. ustawienia odpowiedniego programu, który 
zmniejsza temperaturę w okresie kiedy nie odbywają się zajęcia. Były też drobne działania jak np. 
zaktualizowanie umowy z ZAZ w Nysie jeśli chodzi o pokrywanie kosztów za media w budynku 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego. Z kolei w Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii dzieci 
raz w miesiącu wysyłane są do domów, aby  mogły się spotkać z rodzicami. Wcześniej  wysyłane były  
w różnych terminach, a teraz w tym samym czasie. Tym samym ograniczamy godziny wychowawcze. 
Podobnych przykładów jest wiele. Nie wpływają one negatywnie na proces edukacyjny, ale przynoszą 
oszczędności ponieważ subwencja jest niedoszacowana w stosunku do planowanych wydatków na 
przyszły rok.   
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że są to działania standardowe mieszczące się w zakresie 
zwykłego zarządu i do takich działań żadnego dyrektora nie trzeba przymuszać. Dodał, że trzeba było 
to robić już dawno, a nie w ramach programu oszczędności. Jeśli te działania nie były wykonywane,  
to czuję się oszukany, że na to pozwolono. Zdaniem radnego zawsze powinniśmy się w ten sposób 
zachowywać i powinno to być standardem, a nie jakimś programem oszczędnościowym, bo to jest po 
prostu śmieszne. 
 
Członek Zarządu - Joanna Burska odparła, że działania te przyniosły korzyści, co widać  
po wyliczeniach. Dodała, że nie jest to takie normalne i musimy nadzorować bardziej, żeby te 
oszczędności były widoczne.  
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że Pani J. Burska nadzorowała placówki oświatowe od trzech lat i 
nie dopilnowała tego, aby oszczędzać. Dopiero teraz wszystkich oświeciło. Dodał,  
że oszczędzać trzeba zawsze.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że to powinien być standard i wystarczy dyrektor do takich 
oszczędności. Dodał, że powinniśmy oszczędzać nawet jeśli nie było takich zaleceń. Dodał też,  
że zgadza się z radnym Cz. Biłobranem, że to jest zwykłe zarządzanie i każdy dyrektor tak powinien 
robić.  
 
Wicestarosta Damian Nowakowski stwierdził, że działania oszczędnościowe były wprowadzone odkąd 
jest obecny Zarząd. Jednak obecnie w dobie wysokich cen energii zwrócono szczególną uwagę, na 
konieczność oszczędzania i np. wyłączane są światła w klasach podczas przerw.  
 
Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych  
 
Radny Daniel Palimąka złożył interpelacje i zapytania w następujących sprawach:  
 
1) ujęcia zadań w strategii subregionalnej (zał. nr 3), 
2) dofinansowania do studiów podyplomowych na kierunku „ Koordynator medyczny” dla 

pracowników ZOZ w Nysie i SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach (zał. nr 4), 
3) umiejscowienia lustra drogowego w miejscowości Bykowice (zał. nr 5), 
4) remontu drogi powiatowej Starowice – Lipniki (zał. nr 6), 
5) remontu drogi powiatowej Koperniki – Siestrzechowice (zał. nr 7), 
6) podziału środków na realizację zadań domów pomocy społecznej (zał. nr 8). 
 
Radny Piotr Woźniak złożył interpelacje w sprawach: 
 
1) remontu ulicy Grodkowskiej w Otmuchowie (zał. nr 9), 
2) budowy chodnika w Otmuchowie – dzielnica Nieradowice (zał. nr 10), 
3) modernizacji drogi powiatowej Ligota Wielka – Grabówka – Maciejowice (zał. nr 11), 
4) środków na dofinansowanie budowy obiektu Państwowej Akademii Nauk Stosowanych (zał. nr 

12). 
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W dalszej kolejności radny zwrócił uwagę, że w wydatkach bieżących na 2023 r. zaplanowano na strefę 
płatnego parkowania 250 000 zł. Spytał jakie mamy przychody z tego tytułu.  
 
Skarbnik Powiatu – B. Stankiewicz odarła, że wychodzimy mniej więcej na zero.  
 
Radny Piotr Woźniak poprosił o przypomnienie jaką kwotę planowaliśmy na modernizację tej strefy  
w 2021 r.  
 
Skarbnik – B. Stankiewicz odparła, że nie wydatkowaliśmy jakiejś ekstra kwoty na modernizację strefy 
ponieważ urządzenia mamy w leasingu i jest to ujęte w kosztach bieżących. Między innymi na przyszły 
rok mamy 250 000 zł na spłatę leasingu. Na chwilę obecną nie wiadomo czy na taką kwotę podpiszemy 
umowę czy na mniejszą. Jest to jednak graniczna kwota. Negocjujemy koszty z Gminą Nysa i być może 
uda się trochę obniżyć wartość tej umowy. Jeśli chodzi o dochody ze strefy to są one zaplanowane  
w wysokości 300 000 zł. Na razie mamy trochę mniej tych dochodów, bo tam gdzie mieliśmy środki 
unijne, między innymi parking podziemny przy ul. Piastowskiej, ul. Chopina, tam nie pobieramy opłat. 
Z chwilą kiedy skończy się ten okres związania, wpływy na pewno będą wyższe. 
 
Radny Piotr Wożniak zwrócił uwagę, że w projekcie budżetu zaplanowano wydatki na Muzeum 
Powiatowe w Nysie w kwocie 1 810 000 zł. Spytał czy w toku tworzenia budżetu w 2022 roku Zarząd 
podejmował rozmowę z Burmistrzem Nysy w sprawie finansowania Muzeum. Przypomniał, że ta 
sprawa poruszana jest od wielu lat. Wydajemy 800 000 zł na promocję, między innymi na klub 
sportowy, który związany jest z Gminą Nysa, a nie z Powiatem Nyskim. W zamian za to, Gmina powinna 
się odwdzięczyć pewnego rodzaju wsparciem finansowym na utrzymanie Muzeum, który jest  w 
mieście Nysa. To byłaby dobra relacja. My wspieramy sport Gmina wspiera kulturę.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz oznajmił, że radni otrzymają odpowiedzi na swoje interpelacje  
/ zapytania w formie pisemnej.  
 
Radny Jacek Chwalenia odnosząc się do kwestii strefy płatnego parkowania spytał czy gdybyśmy 
zrezygnowali z prowadzenia naszej strefy to wyszlibyśmy na zero.  
 
Skarbnik – B. Stankiewicz odparła, że w budżecie z tego tytułu zaplanowane jest 50 tys. zł przychodu.  
 
Radny J. Chwalenia odparł, że skoro wydatki praktycznie równoważą z przychodami, to przy rezygnacji 
ze strefy nie byłoby wielkiej straty dla budżetu powiatu.  
 
Radny Piotr Bobak stwierdził, że dzisiaj trudno porównywać bieżące funkcjonowanie strefy z tym co 
było kiedyś.  W ostatnim okresie były zmodernizowane urządzenia – parkomaty bo nie były one 
wystarczająco funkcjonalne. Obecne oferują między innymi płatności zbliżeniowe, płatności kartą, 
blikiem. Są to pewne udogodnienia dla osób korzystających z tej strefy. Dodał, że wymiana urządzeń to 
realny koszt, który trzeba będzie ponieść przez kolejne lata. Jeśli się one zamortyzują  
i będą funkcjonować w kolejnych latach, to koszty będą zupełnie inne. Więc trudno dzisiaj 
porównywać funkcjonowanie strefy do tego co było kiedyś.  
Odnośnie  Muzeum, stwierdził, że dzięki Gminie Nysa osiąga ono realne dochody dlatego, że Gmina 
realizuje dość dużo inwestycji, a Muzeum świadczy usługi np. z tytułu nadzorów archeologicznych.  
 
Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski stwierdził, że spółka ARN, którą kieruje wydała na razie 
150 000 zł na nadzór archeologiczny. 
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że podziela tutaj stanowisko radnego P. Woźniaka odnośnie 
wzajemnej pomocy przez Powiat i Gminę. Pomoc powinna być obopólna, bez względu na to, jaką 
działalność prowadzi Muzeum i na którym majątku.  
Odnośnie strefy płatnego parkowania zwrócił uwagę, że jej celem nie jest zarabianie pieniędzy lecz 
wymuszenie rotacji pojazdów.  
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Ad 4 Uchwalenie budżetu Powiatu Nyskiego na 2023 r.  
 
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038 (załącznik nr 13),  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni mają projekt w swoich materiałach w formie 
elektronicznej. Ponadto każda komisja obradowała nad projektem budżetu. Również był on 
przedmiotem obrad na wspólnym posiedzeniu komisji ds. budżetu.  
 
Następnie Przewodniczący poprosił, aby ewentualne wnioski do projektu budżetu, były przez radnych 
formułowane na piśmie.  
 
Radny Jacek Chwalenia spytał, czy będzie jakieś przedstawienie projektu, tak jak prosił ostatnio, aby 
było to na dużej tablicy, by radni mogli zobaczyli pewne podstawowe cyfry.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, ze nikomu nie powinno sprawić trudność otworzenie pliku PDF  
i zobaczenie poszczególnych pozycji, czy to w formie obrazkowej czy zwykłych tabelek. To jest 
zrozumiałe. 
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że w porządku jest punkt „przedstawienie”. 
 
Przewodniczący Rady odparł, że projekt jest przedstawiony w formie elektronicznej.   
 
Radny Jacek Chwalenia przypomniał, że przez wiele lat projekt był przedstawiany.  Ktoś z Zarządu lub 
Skarbnik powinni pokazać cyfry, powiedzieć co z czego wynika. Nie wszyscy muszą potrafić otworzyć 
plik PDF i wszystko przeczytać. Pomijając wszystko, tak powinno być. Powinniśmy mieć takie proste 
przedstawienie. 
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że siedemdziesiąt kilka stron, to nie jest rzecz łatwa do przebrnięcia. 
Dlatego zgadza się, że łatwiej byłoby wytłumaczyć wiele rzeczy przy pomocy prezentacji nie tylko 
radnym ale i mieszkańcom powiatu nyskiego.  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, ze osobiście nie potrzebuje, aby była prezentacja, ponieważ czytał 
ten budżet wielokrotnie. Natomiast sesje nie odbywają się tylko po to, żeby radni zamknęli się we 
własnym gronie i po ciemku, po cichu coś sobie ustalali. Sesję obserwują mieszkańcy, przedstawiciele 
mediów. W tym roku już jest za późno, ale miejmy to na uwadze, żeby tak ważne strategiczne 
dokumenty dla mieszkańców powiatu nyskiego, były też przedstawione w taki sposób, by można było 
się dowiedzieć, w jakim kierunku Zarząd idzie. 
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz odparł, że być może radny ma racje, ale faktem jest, że wszyscy mają 
budżet przed sobą i każdy mógł się z bun zapoznać. Poza tym był on analizowany na poszczególnych 
komisjach. Niemniej jednak nic nie stoi na przeszkodzie, żeby w kilku zdaniach Pani Skarbnik go 
jeszcze raz przypomniała. Dodał, że uwaga radnych jest cenna i taka analiza wykresowa będzie 
przygotowana następnym razem.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że są dwie najważniejsze sesję związane z budżetem, czyli sesja 
budżetowa i sesja absolutoryjna. Jest masę czasu żeby się przygotować. Dzisiaj powinniśmy pokazywać 
co z czego wynika, skąd mamy pieniądze. Dodał, że obserwują i słuchają nas mieszkańcy, a później 
gdzieś tam przekazują dalej. To jest nasza praca. To są dwie najważniejsze sesje i do nich trzeba się 
przygotować. To są takie sesję gdzie właśnie trzeba „pismem obrazkowym” pokazywać co skąd się 
bierze, bo tak chyba jest najłatwiej.  
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b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  
o projekcie uchwały budżetowej na 2023 r.,  
 

Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska odczytała  uchwałę nr 403/2022 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 12 grudnia 2022 r. w sprawie opinii  
o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego na 2023 rok (zał. nr 14). 

 
c) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  

o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Nyskiego 
na lata 2023-2038,  

 
Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Żukowska – Jacykowska odczytała uchwałę nr 405/2022 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 12 grudnia 2022 r. w sprawie opinii  
o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Nyskiego (zał. nr 15).  

 
d) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu  

w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu określonego w projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego na 2023 r.,  

 
Wiceprzewodnicząca Rady – Danuta Korzeniowska odczytała Uchwała nr 404/2022 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 12 grudnia 2022 r. w sprawie opinii  
o możliwości sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Nyskiego 
na 2023 rok (zał. nr 16).  

 
e) przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  

 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił, że Komisja wydała 
pozytywną opinię, co do projektu budżetu. Obradowała też komisja wspólna  
z przewodniczącymi poszczególnych komisji. Na tej komisji padł jeden wniosek dotyczący poszerzenia 
zadania „parking wielopoziomowy przy ulicy E. Gierczak w Nysie” o koncepcję budowy odnawialnych 
źródeł energii na obiektach i terenach będących w dyspozycji powiatu nyskiego. Taki wniosek 
wypracowała Komisja Bezpieczeństwa i Infrastruktury. Wniosek ten był głosowany i nie uzyskał 
aprobaty, stąd też nie został uwzględniony.  

 
f) odczytanie stanowiska Zarządu do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
  

Starosta A. Kruczkiewicz oznajmił, że nie wpłynęły żadne wnioski Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych stąd też brak stanowiska Zarządu w tej sprawie. Jeśli chodzi o parking, to został  
on ujęty w autopoprawce.  

 
g) dyskusja, 
 
Radny Czesław Biłobran odnosząc się do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej stwierdził,  
że przeraził go jeden zapis, który mówi o tym, Rada nie przewiduję zaciągania kredytów  
w przyszłości. Zdaniem radnego jest to nonsens, ponieważ władza i  rada nie jest wieczna i ona się 
zmienia. Nie wyobraża sobie przyszłości, bez możliwości zaciągania kredytów. Radny spytał dlaczego 
nie napisano wprost, że „działania obecne, pozbawiają możliwości zaciągnięcia kredytu  
w przyszłości”. To jest wówczas stwierdzenie logiczne i zrozumiałe dla przeciętnego mieszkańca. 
Kontynuując zwrócił uwagę, że polityka zewnętrzna powoduje, że musimy te kredyty zaciągać. Trzeba 
powiedzieć stop kolejnym ścieżkom do lasu, drogom, lampom. Jesteśmy w bardzo trudnej sytuacji 
finansowej i nie możemy równolegle składać kolejnych wniosków do Pana Starosty, wymuszając na 
nim działania, które generują koszty i słuchać takiego zapisu RIO, że „my deklarujemy”. Stwierdził, że 
on niczego nie deklaruje. Uważa że przyszłość też będzie tak wyglądać, że samorząd będzie musiał 
posiłkować się kredytami. Co ma oznaczać ten zapis, że my nie planujemy. Pod takim czymś by się nie 
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podpisał, bo nie wie co będą planować kolejni. Dodał, że martwi się o przyszłych radnych, którzy 
przyjdą w kolejnej kadencji i będą tym powiatem zarządzać. 
 
Radny Daniel Palimąka spytał na wstępie, dlaczego procedujemy niezgodnie z ustawą.  
Do 30 września radni mają prawo złożyć swoje wnioski i takie wnioski zostały przez niego złożone. 
Niestety nie dostał odpowiedzi po raz drugi w historii. W zeszłym roku i podobnie w tym.  
W związku z tym ma wątpliwości, czy Zarząd przyjmuje te wnioski czy nie, a jeśli nie, to dlaczego. 
Zaznaczył, że pracuje w samorządzie województwa od 2007 roku, z przerwą, kiedy pełnił funkcje  
w Zarządzie Powiatu i nie pamięta takiej sytuacji. Nie wiadomo czy w ogóle Zarząd się tymi wnioskami 
zajmował, bo nie ma po nich śladu. Jest to problem proceduralny, który zaistniał po raz drugi i to źle 
świadczy o Zarządzie.  
W dalszej kolejności stwierdził, że nie będzie głosował za przyjęciem projektu budżetu ponieważ nie 
uwzględniono w nim jego propozycji, dotyczącej ustanowienia stypendiów dla studentów medycyny. 
Jak uzasadnił, osoby otrzymujące takie stypendia mogłyby odpracować je w naszych placówkach  
w Głuchołazach czy w Nysie. Takie rozwiązanie się sprawdza. Urząd Marszałkowski realizuje trzecią 
edycję i co roku 50 nowych studentów takie stypendia dostaje i podpisuje takie umowy. Za chwilę 
pierwsi absolwenci - lekarze będą pracować w szpitalach zarządzanych przez samorząd województwa.  
W dalszej kolejności stwierdził, że nie znalazł w projekcie żadnego zapisu mówiącego o tym,  
że w przyszłym roku cokolwiek inwestujemy w Szpitalu w Nysie. Dyrektor N. Krajczy dwoi się  
i troi, żeby realizować wszystkie zadania w ramach tego co ma. Były apele od matek z dziećmi żeby 
zrealizować remont oddziału pediatrycznego. Niestety nie ma w budżecie środków nawet na farbę  
do malowania.  
Kolejna kwestia na którą radny zwrócił uwagę, dotyczyła przebudowy ulicy Długosza w Nysie. 
Zaznaczył, że przez 3 lata wałkowany jest ten temat. W zeszłym roku Zarząd na odczepnego złożył 
dokumentację, ale nie na ten odcinek.  
Oznajmił też, że wśród złożonych przez niego wniosków, był wniosek dotyczący przygotowania 
dokumentacji na przebudowę ulicy Prusa w zakresie ścieżki pieszo-rowerowej. Zaznaczył, że przy 
ulicy tej są dwie szkoły, przedszkole, żłobek, 3 sklepy wielkopowierzchniowe. W związku z tym 
konieczna jest poprawa bezpieczeństwa.  
Radny podkreślił także, że w projekcie widoczna jest kompletna niesprawiedliwość  jeśli chodzi  
o podział środków przeznaczonych na nowe nawierzchnie dróg. Na liście gmin, w których będą 
odnowione nawierzchnie nie ma gminy Nysa i gminy Paczków. W związku z tym spytał, czy to jest 
zrównoważony rozwój Powiatu i czy jest to sprawiedliwe?  
Podsumowując stwierdził, że nie znalazł powodu do zagłosowania za tym budżetem. 
 
Radny Piotr Woźniak oznajmił, że wnikliwie przeczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej  
i faktycznie „można by rzec, że po nas choćby potop”. Skala rosnącego zadłużenia powiatu jest 
porażająca. 89 100 000 zł to jest poziom jakości obecnych rządów od 2018 roku. Dodał,  
że 19 listopada 2018 roku, kiedy kończyła się poprzednia kadencja, zadłużenie wynosiło kilka procent. 
Dzisiaj wynosi ponad 45%. Dla szarego mieszkańca oznacza to praktycznie zerowe inwestycyjne od 
roku 2024 w jakimkolwiek zakresie. Być może Zarząd przyjął taką strategię,  
że kończy w 2024 r. swoją misję, a później nic ich nie obchodzi. Nie jest to jednak cecha 
odpowiedzialnego zarządzania środkami publicznymi. Rolowanie problemu, rolowanie długu da się 
zauważyć w wieloletniej prognozie finansowej. Po 2024 r., o czym nawet pisze RIO właściwie nic nie 
wiadomo i zobaczymy jak to wszystko będzie wyglądać. Wszystko co się zbliża radykalnie do połowy 
budżetu jeśli chodzi o wydatki, a dziś mamy 45,2% oznacza, że powiat nyski czeka dramatyczna 
przyszłość jeśli chodzi o finansowanie jakichkolwiek remontów doraźnych.  
To dotyczy naszych placówek oświatowych, medycznych, dps-ów, również braku inwestycji  
w drogi. To będzie nasza rzeczywistość w roku 2024, kiedy będzie się kończyła kadencja.  
Kontynuując stwierdził, iż usprawiedliwieniem dla Zarządu jest fakt, że nie cała wina leży po jego 
stronie. Obecna sytuacja jest konsekwencją wielu zmian, na które nie mamy wpływu. Mowa tutaj  
o kwocie wolnej od podatku, obniżeniu PIT z 17 do 12%. Do tego kwestie podwyżek wynagrodzeń, 
płacy minimalnej, inflacji, wzrostu cen mediów. Natomiast są też pewne rzeczy, które zauważył, 
a mianowicie odpychanie od siebie problemów, bo jak się kredyt spłaca kolejnym kredytem,  
to znaczy że jest już źle.  
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W dalszej części swojej wypowiedzi oznajmił, że w imieniu Klubu Razem dla Powiatu oraz 
Stowarzyszenia Tak dla Polski, Tak dla opolskiego chciałby złożyć trzy poprawki do przedłożonego 
projektu budżetu.  
Pierwsza poprawka dotyczy zmniejszenia wydatków na radę powiatu do poziomu 479 532 zł,  czyli 
obcięcia wydatków o połowę z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków na wynagrodzenia 
pracowników Starostwa powiatowego i jednostek organizacyjnych.  
Drugi wniosek dotyczy zmniejszenia wydatków na promocję o 500 000 zł i przeznaczenie tej kwoty na 
stworzenie Powiatowego Funduszu Leczenia Niepłodności metodą in vitro. Dodał, że mamy dziś 
potężne problemy z demografią w województwie opolskim, w tym także w powiecie nyskim. Niektóre 
samorządy terytorialne, jak np. samorząd województwa śląskiego, Miasto Częstochowa, Miasto Opole, 
inne duże miasta, a także Powiat Pabianicki, Powiat Pilski zdecydowały się na utworzenie Funduszu 
Leczenia Niepłodności metodą in vitro.  
Trzeci wniosek dotyczy zmniejszenia wydatków bieżących na PKS w Nysie  o 600 000 zł  
i  przeznaczenia jej na zmniejszenie grup językowych i dodatkowe zajęcia z rozszerzeń maturalnych.  
Dodał, że nie wszystkie PKS-y otrzymują wsparcie od samorządów. Na przykład PKS w Kłodzku  
od wielu lat nie otrzymuję żadnych pieniędzy. Dodał także, że funkcjonowanie naszych placówek 
oświatowych powinniśmy mierzyć jakością zdanych egzaminów maturalnych, egzaminów 
zawodowych. Te pieniądze, które  moglibyśmy zdjąć z wydatków bieżących PKS, moglibyśmy 
przeznaczyć na dodatkowe zajęcia w grupach językowych i zajęcia związane z dodatkowymi 
przedmiotami w ramach rozszerzeń maturalnych. Dzisiaj grupy językowe są dwudziestokilkuosobowe. 
Nie jest to dobra droga. Zauważymy efekty tych działań, kiedy uczniowie będą oceniani przez OKE  
w ramach egzaminów maturalnych językowych. W związku z tym proponowana poprawka budżetowa 
może zatrzymać ten proceder.  
Podsumowując  stwierdził, że jeśli zaproponowane poprawki zostaną przyjęte, to radni z klubu Razem 
dla Powiatu Nyskiego rozważą głosowanie za przyjęciem tego budżetu. Jeśli stanie się inaczej,  
to zagłosują przeciwko. 
 
Członek Zarządu - Joanna Burska stwierdziła, że według radnych P. Woźniaka i D. Palimąki  zadłużenie 
Powiatu w 2018 roku wynosiło 7% . Tymczasem wynosiło ono 30 %.  
 
Radny Daniel Palimąka poprosił, aby podać kwotowo ile było kredytu na koniec kadencji, a ile jest 
dzisiaj. 
 
Radny Jacek Chwalenia przypomniał, że radny Piotr Woźniak na poprzedniej sesji poruszał kwestie 
zadłużenia powiatu. Niestety nie złożył swojego zapytania na piśmie i dlatego nie uzyskał odpowiedzi.  
Następnie odnosząc się do wypowiedzi radnego Cz. Biłobrana zwrócił uwagę, że RIO wskazując, że nie 
będziemy zaciągać kredytów, wzięło pod uwagę założenia Zarządu. Zarząd przygotowując budżet 
napisał że w latach 2024 i dalej nie przewiduję zaciągania kredytu. No więc co RIO miało napisać.  
Kontynuując stwierdził, że przed wejściem na salę narad powinien być napis „Porzućcie nadzieję 
wszyscy którzy tu wchodzicie”. Cytat Dante Alighieri. W tym przypadku nadzieję można zastąpić 
marzeniami. Dodał, że radni, którzy przyjdą w kolejnej kadencji, muszą porzucić nadzieję  
i marzenia, że coś zrobią wielkiego. Jak się popatrzy na prognozę budżetu, to niewiele będzie można 
zrobić.  
Przypomniał, że mniej więcej 5 miesięcy temu, kiedy zaciągaliśmy kredyt w wysokości  
22 milionów zł zadał pytanie z czego to spłacimy. Spłata miała być z przychodów bieżących. Tylko,  
że sytuacja się zmieniła i już nie mamy pieniędzy z przychodów bieżących. Musimy na  
wydatki bieżące brać kredyt. Także już nie mamy z czego spłacać. Trzeba sobie z tego zdawać sprawę.  
W dalszej części wypowiedzi zwrócił uwagę, że mamy około 21 milionów zł swoich środków,  
a  około 7 - 8 milionów zł dodajemy do oświaty, co oznacza, że mamy 40% zadłużenia z tych środków, 
które mamy wolne.  
Zwracając się następnie do radnego P. Woźniaka spytał w jaki sposób wyliczył kwotę a propos 
zmniejszenia wydatków na obsługę radnych. Dodał przy tym, że wraz z radnym K. Rozumkiem 
głosowali przeciwko podwyżkom dla radnych, członków zarządu, bo uznali, że były one za duże.  
W naszym powiecie jest wielu osób pracujących na wysokich stanowiskach, którzy za swoje decyzje 
ponoszą odpowiedzialność swoim majątkiem. Tymczasem odpowiedzialność samorządowców jest tak 
naprawdę iluzoryczna. Zdaniem radnego powinniśmy zacząć oszczędności od siebie.  
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Spytał też w jaki sposób Zarząd widzi kwestię tzw. restrukturyzacji, redukcji zatrudnienia, o której jest 
napisane w projekcie budżetu oraz czy ma wizję zbilansowania kosztów związanych  
z utrzymaniem 3 domów dziecka, które budujemy. Poprosił też o informacje na temat ilości dzieci  
w domu dziecka w Paczkowie, kosztów jego utrzymania i w porównaniu do domu dziecka  
w Jasienicy Górnej.  
 
Czesław Biłobran odnosząc się do propozycji zmniejszenia wydatków na radę powiatu stwierdził, że 
radny P. Woźniak stawia się w roli związkowca zawodowego. Poprosił radnych,  
aby pozostawić Staroście ten obszar, bo rolą rady nie jest zarządzanie Starostwem. Starosta ma 
możliwości wykonania pewnych regulacji i to od niego i od zarządu zależy w jakiej skali one będą. 
Naciski rady powodują, że przekształcamy się w związki zawodowe. Dodał, że powinniśmy się martwić 
o wszystkich. Mamy emerytów, mamy Muzeum, mamy masę innych instytucji, w których są niskie 
zarobki. Starosta ma instrumenty i powiedział, że te regulację będą.  
W dalszej kolejności odniósł się do wniosku dotyczącego zmniejszenia wydatków na PKS. Zaznaczył,  
że nie możemy mówić, że my dopłacamy do PKS-u. To są dopłaty do przewozów publicznych,  
do kilometra, do autobusów, do linii, na które są nierentowne. Ta dopłata była na poziomie 1 200 000 
zł w poprzedniej kadencji i poprzez różnego rodzaju działania spadła do 470 000 zł w tym roku.  
Oznajmił, że zrobiliśmy dobry krok w kierunku utworzenia linii użyteczności publicznej  
w porozumieniu trzech powiatów. To jest precedens na skale województwa. Jako pierwsi pozyskamy 
dodatkowe środki na przewozy publiczne.  
Zaznaczył również, że wiele PKS-ów w kraju zbankrutowało, np. PKS Radom, PKS Kłodzko  
bo tam samorządy nie podeszły do tego poważnie. PKS w Nysie był jednym z niewielu przewoźników, 
który uzyskał w zeszłym roku dodatni wynik finansowy. A w skali spółek samorządowych w powiecie 
nyskim był ewenementem.  Podsumowując poprosił radnych, aby nie zmniejszać środków na PKS bo to 
uderzy w przewozy, spowoduje wykluczenie komunikacyjne. Ta dotacja 600 000 zł to jest minimum, 
które jest potrzebne, żeby PKS mógł się rozwijać. 
 
W dalszej części wystąpienia zwrócił uwagę, że finanse zaczynają się sypać i to nie tylko  
w powiecie nyskim. W gminach, w innych powiatach również. Zdaniem radnego, aby temu zapobiec 
konieczne jest ustanowienie dobrego prawa przez sejm, zmniejszenie liczby radnych. Odnośnie diet 
stwierdził, że możemy też dobrowolnie przeznaczać je na różne cele i on tak często robi. Można 
wspierać i Muzeum i koła gospodyń.  
 
Radny Piotr Woźniak zwrócił uwagę, że wpływ jaki ma rada na dyspozycję środków, jest marginalny. 
Jeżeli osiemdziesiąt kilka procent środków jest znaczonych, to powiat jest typowym dystrybutorem.  
W takim wydaniu powiaty nie mają w ogóle sensu. W tej sytuacji są dwie drogi, albo łączenie 
powiatów, albo ich likwidacja. Nowa kadencja sejmu musi się zająć reformą samorządu terytorialnego, 
ze szczególnym uwzględnieniem źródeł finansowania. Zaproponował, aby na koniec kadencji, albo 
jeszcze w jej trakcie, wystosować apel żeby parlament zajął się reformą samorządu terytorialnego. 
Zdaniem radnego takich apeli zapewne będzie wiele, dlatego że budżety samorządów w trakcie roku 
będą „eksplodowały” i w niektórych przypadkach nie będzie możliwości ich finansowania z kredytów.  
 
Skarbnik – B. Stankiewicz zabierając głos poinformowała, że powiat utracił 11 milionów zł udziału  
w podatku dochodowym od osób fizycznych, 1 milion zł wpływów z komunikacji, odsetki od kredytu 
wzrosły o 6 milionów zł, media o 100%  - 200%, wzrosła najniższa krajowa płaca, pojawiły się 
roszczenia pracowników. Jednocześnie Powiat nie miał żadnego wpływu na zwiększenie swoich 
dochodów. Mimo tego udało się zrobić budżet na 2023 rok z pozytywną opinią RIO. Wydatki są 
zabezpieczone i to było możliwe dzięki restrykcyjnej oszczędności w tym roku, żeby nadwyżką przejść 
na 2023 r.  Przejście nadwyżką spowodowało, że wskaźniki na lata następne są kiepskie,  
na co zwróciła uwagę Regionalna Izba Obrachunkowa. Dlatego, że tam tylko się cały czas mówi  
o jednym wskaźniku, że wydatki bieżące nie mogą być większe niż dochody bieżące. A my finansujemy 
to nadwyżką. Gdyby ustawodawca 6 milionów zł dał nam 2 stycznia 2023 r., a nie w grudniu 2022 r., to 
te wskaźniki  byłyby dużo lepsze, bo to byłyby dochody, a nie nadwyżka. Tracimy cały czas przez 3 lata, 
bo wskaźniki się liczy 7 lat. 3 lata są zepsute wskaźnikami przez te 6 milionów, które wpłynęły tydzień 
wcześniej. Powiaty niestety nie mają innej możliwości. Gminy sobie to zrekompensowały wzrostem 
dochodów czy podatków, natomiast w powiatach jest to sytuacja niemożliwa. Opinia o budżecie jest 
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dobra i ten budżet jeżeli zmierzymy się z tym co teraz jest, to on jest stabilny i możliwy do realizacji 
bez jakichś obaw, że w listopadzie nam się skończą pieniądze.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi radnych stwierdził,  
że następny Zarząd będzie mógł tylko administrować, bo obecny zrobi wszystko to co trzeba. Zwrócił 
uwagę, że inwestycje które są realizowane w 95% są dofinansowane z dotacji państwowych. 
Dofinansowanie to wynosi od 50 % do 90%. Jeśli chodzi o ochronę zdrowia,  
to w ostatnim półroczu wydatkowano 10 milionów zł na Szpital w Nysie. Zakończono inwestycje  
w Szpitalu w Głuchołazach  o wartości 3 000 000 zł. Wyremontowano elewacje, zmodernizowano 
centralnego ogrzewanie. Dyrektor ZOZ w Nysie przyjął do pracy 23 lekarzy z zagranicy, którzy 
uzupełnili braki kadrowe np. na oddziale urologii. Jeżeli chodzi o pediatrię to ona jest ujęta w planie na 
przyszły rok i będzie remontowana. W tej chwili jest remontowany oddział zakaźny  
za 5 milionów zł. Dzięki negocjacjom wicestarosty z PAKS-em do września br. mamy przedłużony 
oddział covidowy. 
Jeżeli chodzi o oświatę trwa budowa sali gimnastycznej w Rolniku, remont w Carolinum i SOSW. Na te 
zadania pozyskano środki z zewnątrz. Poza tym niedługo kończy się modernizacja centrum 
przesiadkowego. W tej chwili jesteśmy po przetargach na 8 milionów zł ze środków zewnętrznych na 
drogi, tzw. kilometrówki. Mimo wszystko że jest to niełatwy budżet jest, to budżet inwestycyjny. Zarząd 
starał się zabezpieczyć i pozyskać pieniądze żeby dalej ten powiat się rozwijał. Odnośnie ulicy 
Długosza w Nysie stwierdził, że trudno było ją wpisać, bo nie wiadomo ile tam działek będziemy 
musieli wykupić. Zakończono przebudowę Ali Wojska Polskiego. Po ulicy Piastowskiej, to jest chyba 
najładniejsza droga w powiecie nyskim w tej chwili. Będą tam jeszcze w tym roku pomalowane 
barierki. 
Odnosząc się do wypowiedzi radnego J. Chwaleni Starosta przypomniał, że jednym z pierwszych 
działań, jakie Zarząd podjął 4 lata temu, była rezygnacja z etatowego członka zarządu. Przez te  
4 lata przyniosło to być może 600 000 zł oszczędności. Jest to właśnie przykład tego, że zaczynamy 
oszczędności od siebie. W kwestii podwyżek stwierdził, że są zaplanowane pieniądze w kwocie  
2,5 miliona zł i w styczniu będzie decyzja o ich rozdysponowaniu dla pracowników Starostwa  
i jednostek organizacyjnych.  
Jeśli chodzi o zadłużenie Powiatu zwrócił uwagę, że maksymalna granica wynosi 60%. Do tej granicy 
jeszcze trochę brakuje. Oznajmił również, że był osobiście na spotkaniu z Wojewodą,  
na którym Wojewoda zapewniał, że następne 150 milionów w województwie opolskim zostanie 
przekazane na drogi, na modernizację nawierzchni.  
Zdaniem Starosty budżetu jest bezpieczny i realny do zrealizowania. W przyszłym roku będzie też 
kończonych wiele inwestycji. 
Jeśli chodzi  wydatki na promocje, to w poprzednich dwóch latach na ten cel w budżecie była kwota  
1,1 mln zł. Dzisiaj jest 800 tys. zł. Zmniejszono wydatki o 300 000 zł i dalsze cięcia już nie wchodzą  
w rachubę. Podsumowując zaapelował, aby radni odrzucili wnioski składane przez radnego  
P. Woźniaka i przyjęli przedłożony projekt budżetu.  
 
Radny Daniel Palimąka odnosząc się do wypowiedzi Starosty stwierdził, że o zdrowiu możemy dużo 
rozmawiać. Dodał, że może też powiedzieć ile to Marszałek Województwa przekazuje  pieniędzy dla 
placówek powiatowych, ale to jest historia. Dzisiaj rozmawiamy o budżecie na rok przyszły i faktem 
jest, że w budżecie na rok przyszły żadnych środków na Szpital w Nysie nie ma. Dyrektor zaplanował 
realizację takiego przedsięwzięcia i pewnie ma pomysł jak to sfinansować. Szkoda tylko, że nie chcemy 
mu pomóc i odciążyć, żeby miał mniejszy problem z utrzymaniem płynności.  
 
Radny Jacek Chwalenia ad vocem do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że radny jest 
niezorientowany mówiąc, że ZOZ w Nysie ma problem z utrzymaniem płynności. Następnie wyraził 
słowa uznania dla Pani Skarbnik w związku z przygotowaniem projektu budżetu, który – jak 
stwierdził, nie łatwo było sklecić i wymagał wiele pracy.  
W dalszej kolejności odniósł się do dyskusji a propos dps-ów. Zwrócił uwagę, że DPS  
w Korfantowie jest zarządzany przez Powiat, natomiast pozostałe przez inne instytucje, a tylko przez 
nasz budżet przechodzą środki dla nich. W związku z tym stwierdził, że powinniśmy przede wszystkim 
dbać o swoje.  
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Dodał przy tym, że jest i był przeciwnikiem inwestowania w klasztor na Alei Wojska Polskiego. Kwota 
850 000 zł, która została tam wydana, to była zła inwestycja.  
Odnosząc się z kolei do dyskusji na temat reformy administracji stwierdził, że ma inne zdanie niż radni 
Cz. Biłobran i P. Woźniak. Uważa bowiem, że powiaty powinny być większe i jednocześnie należy 
zlikwidować samorządy wojewódzkie. To zmieniłoby całkowicie sytuacje  
W kwestii wypowiedzi Starosty podsumowującej projekt budżetu stwierdził, że są takie inwestycje, 
które niestety niewiele nam przyniosą. Nie zrobiliśmy nic przez 4 lata z siecią szkół, a to już woła  
o pomoc i to my sami możemy zrobić. Nie zrzucajmy wszystkiego na Rząd. Owszem mamy mniejsze 
przychody, związane z udziałem w podatkach, ale zacznijmy od siebie chociaż trochę. Mówimy już 
szesnasty rok o funkcjonowaniu dwóch szpitali i nie zrobiliśmy nic. Nie mamy pomysłu. 2 - 3 lata temu 
była wielka dyskusja a propos Powiatowego Urzędu Pracy i wtedy dopłacaliśmy do tego urzędu 2 mln 
zł, a teraz dopłacamy 5,1 mln zł. Tak próbujemy szukać jakichś wyjaśnień, ale powinniśmy zacząć od 
siebie. Jak pokażemy, to wtedy będzie łatwiej komuś nam pomóc.  
Jeśli chodzi o Aleję Wojska Polskiego, to oczywiście jest to sztandarowa inwestycja. Chociaż trzeba 
popatrzeć na to, że te środki będą coraz mniejsze i już nie będziemy takich wielkich inwestycji robić. 
Mamy do wyremontowania wiele odcinków dróg i trzeba na tym się skupić. Zejść z tych dużych 
inwestycji. Dodał, także że złą była inwestycja w dwie wiaty w centrum przesiadkowym.  
Na zakończenie wypowiedzi stwierdził, że chciałby, aby radni przed głosowaniem otrzymali 
odpowiedź na temat kosztów utrzymania Domu Dziecka w Paczkowie. Spytał też jaki mamy pomysł  
na „Aleksandrówkę”.  
 
Radny Cz. Biłobran zwrócił uwagę że Starosta chwaląc się zrealizowanymi inwestycjami powinien 
robić to w takim tonie, żeby nie obrażać poprzedników, radnych i starostów. Bo można odnieść 
wrażenie, że obecna władza realizuje inwestycje, a poprzednia nic nie robiła. Tymczasem  
w poprzednich kadencjach wybudowano nową część Szpitala w Nysie wraz z lądowiskiem dla 
helikopterów, wyremontowano ulicę Celną i Piastowską w Nysie, zmodernizowano drogi: Pisecna – 
Nysa, Nysa - Kałków – Vidnava, we wszystkich szkołach wybudowano kompleksy sportowe, 
wybudowano Centrum Rehabilitacji dla Dzieci Niepełnosprawnych. 
W dalszej kolejności radny stwierdził, że ubolewa nad tym, że dochodzimy do takiej sytuacji,  
że robimy to, co nam każą, na co nam dają pieniądze. Nie ma w tym samorządności. Budujemy  
3 domy dziecka, mimo, że włożyliśmy mnóstwo pieniędzy w remonty tych, które mamy,  
np. w Paczkowie. Dzisiaj nam się karze budować trzy nowe domy dziecka, a nie wiadomo czy będzie 
nas stać ich utrzymanie.  
Odnosząc się do wypowiedzi radnego J. Chwaleni a propos likwidacji samorządu wojewódzkiego 
stwierdził, że nie jest to dobry pomysł, gdyż wówczas w Warszawie będą dzielić środki unijne, a dziś  
w województwie mamy podział tych środków. Dodał, że być może nie taka skala kompetencji, może nie 
taka wielkość administracji, ale samorządność jeszcze nigdy nikomu nie zaszkodziła. Mała ojczyzna  
w skali mikro i trochę większej nikomu nie zaszkodziła. Tylko musi być mądry samorząd i nie patrzący 
się na Wojewodę, który dla niego jako Starosty był tylko partnerem, a nie jakimś „szefem”, podobnie 
Rząd. „Szefem” byli wyborcy i radni. Nie mówmy o likwidacji bo czym innym jest likwidacja, a czym 
innym jest łączenie w większe podmioty. Wiele państw dokonało reformy. Mieli po 300 samorządów, 
300 gmin, 300 powiatów, dzisiaj mają ich mniej, np. Armenia. Ma 110 powiatów, a mieli 360. My się 
boimy tych kroków politycznych, ale powinniśmy od dołu powiedzieć „Nam się źle siedzi na tym fotelu, 
Rządzie kochany zróbcie coś”. Oni jak usłyszą nasze głosy, to powiedzą „jak oni nie mają nic przeciwko 
temu to róbmy”. My jesteśmy też politykami w skali mikro w tych małych naszych ojczyznach  
i powinniśmy tym naszym politykom, nie po cichu szeptać na ucho, tylko mówiąc oficjalnie. 
Podejmijmy w przyszłym roku uchwałę, która pokażę to co nas boli i zaproponujmy zmiany. Nie bójmy 
się tego. Pod warunkiem że nie będzie prowadzić to do centralizacji, tylko poprawi rolę samorządów 
czy funkcjonowanie naszym mieszkańcom, bo my jesteśmy tylko po to żeby naszym mieszkańcom 
służyć.  
 
Do dyskusji zgłosił się radny Paweł Szymkowicz jednak ze względu na problemy techniczne nie mógł 
uzyskać połączenia.  
 
Radny Jacek Chwalenia odnosząc się do wypowiedzi radnego Cz. Biłobrana stwierdził, że radny musiał 
się pochwalić swoimi sukcesami. Dodał, że trudno, być w zarządzie i nic nie robić.  
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To normalna rzecz, że ci, którzy są w zarządzie i w radzie, decydują i inwestują. Dodał, że wszyscy 
wiedzą, że radny Cz. Biobran jest nieformalnym - szóstym członkiem Zarządu i ma jeden  
z największych wpływów na ten Zarząd. Wszyscy wiedzą, że ciągle chodzi na kawę do Zarządu  
i ciągle coś podpowiada.  
W dalszej kolejności prosił radnego P. Wożniaka, aby wyjaśnił, jak wyliczył kwotę, która proponuje 
obniżyć, jeśli chodzi o wydatki na radę powiatu. Dodał, że chciałby też poznać perspektywy,  
w którym kierunku idziemy jeśli chodzi o dom dziecka. Jest to dosyć duża inwestycja i później 
potrzebne będą duże środki na ich utrzymanie.  
 
Radny Piotr Woźniak odparł, że jest to dokładnie połowa środków, które dzisiaj mamy w budżecie. 
Łącznie 479 532 zł.  
 
Radny Paweł Szymkowicz ponownie zgłosił się do dyskusji i ponownie ze względów technicznych nie 
udało mu się nawiązać połączenia.  
 
Wicestarosta – Damian Nowakowski oznajmił, że budżet na 2023 roku tworzył się przez kilka miesięcy. 
Sytuacja w kraju jest trudna i wiele rzeczy jest niezależnych od Zarządu. Na przykład rosnące stopy 
procentowe, które w sposób bardzo znaczny utrudniły konstruowanie tego budżetu. Wydatki z tego 
tytułu wzrosły z 1 mln zł na 6 mln zł. Wszystkie wskaźniki ekonomiczne zostały wywrócone do góry 
nogami. Do tego doszedł spadek dochodów i obniżanie podatków.  
Tworzenie projektu budżetu było bardzo żmudne. Wszystkie wnioski były analizowane, również 
wnioski radnego D. Palimąki. Było też wiele wniosków od wójtów i burmistrzów. Tworząc projekt 
budżetu, trzeba było wybrać to, co jest najbardziej potrzebne. Konieczne było zabezpieczenie środków 
w budżecie, aby zakończyć kontynuowane inwestycje. Dodał, że na wszystkie inwestycje, które są 
realizowane udało się pozyskać dofinansowanie. Nic nie robimy ze środków własnych. Nawet 
dofinansowanie w wysokości 50% było dla nas niezadowalające i pozyskiwano środki tam gdzie 
dofinansowanie było na poziomie 80%.  
Kontynuując zaznaczył, że w przyszłym budżecie uznano, że nie będą wpisywane konkretne zadania 
drogowe z konkretną wartością tylko będzie jeden „koszyk”.  
Odnosząc  się do radnego D. Palimąki stwierdził, że nie prawdą jest to co powiedział, że Szpital  
w Nysie nie jest ujęty w budżecie. Zarząd jest po rozmowie z dyrekcją Szpitala i wie jakie są ich  
najpilniejsze oczekiwania. Od stycznia nocna i świąteczna opieka medyczna musi być przy oddziałach 
SOR. W związku z tym będą prowadzone rozmowy z dyrektorem gdzie on widzi lokalizację tej 
działalności i jakiej pomocy od nas potrzebuje, bo to też będzie jakaś inwestycja.  
Odpowiadając z kolei na uwagę radnego J. Chwaleni o tym, że w projekcie budżetu „nie widać 
Paczkowa” stwierdził, że faktycznie nie ma konkretnego zapisu, natomiast przebudowa ulicy 
Sienkiewicza w Paczkowie jest ciągle aktualna. Jeżeli pojawi się program Polski Ład nr 4   
i będziemy mogli składać wnioski to przebudowa ulicy Sienkiewicza w Paczkowie, a także wiele innych 
dróg w każdej gminie będzie ujęte i na to mamy zabezpieczone środki na wkład własny. Ciężko jest 
teraz coś wpisywać, skoro nie ma programu. Dokładnie nie wiemy ile to będzie kosztować. Mamy 
zabezpieczone środki na wkład własny i takie inwestycje chcemy prowadzić.  
Odnosząc się ponownie do wypowiedzi radnego D. Palimaki odnośnie tego, że w projekcie budżetu  
„nie ma Nysy” stwierdził, że wynika, to z tego, że wnioski były składane do Polskiego Ładu  
na początku 2020 roku i wtedy Nysa miała jedną z największych inwestycji czyli przebudowę Alei 
Wojska Polskiego. Więc nie możemy tak robić, że ileś milionów dajemy na jedną gminę,  
a 150 tys. zł na inną. Tak samo zadanie dotyczące ul. Sienkiewicza w Paczkowie miało wtedy inne 
finansowanie, bo był to samorządowy rozwój dróg. Więc tego nie było. 
Podsumowując stwierdził, że projekt budżetu konstruował się wiele miesięcy i jest dopasowany na 
miarę naszych możliwości. Mamy wszystkie pozytywne opinie. Poprosił, aby odrzucić wszystkie 
składane dzisiaj wnioski i przyjąć go w tej formie jaki był procedowany na komisjach. 
 
Radny Paweł Szymkowicz ponownie zgłosił się do zabrania głosu jednak i tym razem nie udało mu się 
nawiązać połączenia. 
  
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że odnośnie nawierzchni nie chodziło mu o ulicę Sienkiewicza  
i inne inwestycje. Mówił o liście zadań, które będą realizowane w poszczególnych gminach. Nie ma na 
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tej liście gminy Nysa i gminy Paczków. Poza tym nie ma wpisanej ani złotówki na dzisiaj jeżeli chodzi  
o Szpital Nyski. Więc jeżeli mamy się trzymać faktów, to róbmy to.  
 
Radny Jacek Chwalenia w kwestii przetargu na energię elektryczną spytał jakie jest zabezpieczenie.  
 
Skarbnik – B. Stankiewicz odparła, że w budżetach poszczególnych jednostek już na etapie 
projektowania budżetu założono 50% wzrost wydatków w paragrafie, w którym są wszystkie media. 
Oprócz tego jest utworzona rezerwa znaczona na wzrost z tytułu cen mediów w kwocie  
3,5 mln zł. Dodała, że przetarg na energię elektryczną jest niemożliwy do rozstrzygnięcia bo mamy 
gwarantowane ceny z budżetu państwa, więc trudno żeby ktoś dał niższą cenę. Ogłaszaliśmy 2 – 3 
przetargi i nikt nie złożył takiej oferty. Jeśli się pojawi taka możliwość w ciągu roku to będziemy 
próbować. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutowa przerwę w obradach.  
 
Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
 
Poinformował, że wnioskodawca doprecyzował swoje wnioski. Po czym poddał je pod głosowanie.  
 
1) wniosek w sprawie zdjęcia z wydatków bieżących PKS w Nysie kwoty 600000 zł  

i przeznaczenie jej do rezerwy oświatowej na zmniejszenie grup językowych, zajęcia dodatkowe  
z rozszerzeń maturalnych z uwagi na wymagania nowej matury i egzaminów zawodowych.  

 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zdjęcia z wydatków bieżących PKS w Nysie kwoty 600.000 zł i przeznaczenia jej do rezerwy 
oświatowej na zmniejszenie liczebności grup językowych, zajęcia dodatkowe z rozszerzeń maturalnych 
z uwagi na wymagania nowej matury i egzaminów zawodowych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny  
 
PRZECIW (15) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Daniel Palimąka, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jacek Chwalenia, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek został przez Radę odrzucony.  
 
2) wniosek w sprawie zmniejszenia wydatków na Radę Powiatu w kwocie 479 532 zł  

i przeniesienie tej kwoty do rezerwy celowej na zwiększenie wydatków na wynagrodzenia 
pracowników Starostwa Powiatowego i jednostek organizacyjnych, 

 
Głosowano wniosek w sprawie: 
zmniejszenia wydatków na Radę Powiatu w kwocie 479.532 zł i przeniesienia tej kwoty do rezerwy 
celowej na zwiększenie wydatków na wynagrodzenia pracowników Starostwa Powiatowego  
i jednostek organizacyjnych.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (8) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr 
Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (14) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Jacek Chwalenia, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek został przez Radę odrzucony.  
 
3) wniosek w sprawie zmniejszenia wydatków na promocję powiatu w kwocie 500 000 zł  

i utworzenie rezerwy z przeznaczeniem na stworzenie Powiatowego Funduszu Leczenia 
Niepłodności metodą in vitro. 

 
Głosowano w sprawie: 
 
zmniejszenia wydatków na promocję Powiatu w kwocie 500.000 zł i utworzenie rezerwy celowej  
z przeznaczeniem na stworzenie Powiatowego Funduszu Leczenia Niepłodności metodą in vitro.  
  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
PRZECIW (14) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek został przez Radę odrzucony.  
 

h) głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Nyskiego na 2023 r. (projekt z autopoprawką Zarządu) (zał. nr 17) 

 
Głosowano w sprawie: 
głosowanie nad przyjęciem uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nyskiego 
na 2023 r. 
 
 



16 
 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
PRZECIW (6) 
Tomasz Jazienicki, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-
Woźny 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Jacek Chwalenia, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Rade podjęta.  
 
Ad 5 Podjęcie uchwał w sprawie:  
 
a) zatwierdzenie planów pracy komisji stałych Rady powiatu w Nysie (zał. nr 18) 
 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Rade podjęta.  
 
b) zatwierdzenie planu pracy rady powiatu w Nysie (zał. nr 19)  
 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Nysie na 2023 r., 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
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Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-
Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Kazimierz Rozumek 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Czesław Biłobran 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Radę podjęta.  
 
c) zmiana uchwały Rady Powiatu w Nysie w sprawie uchwalenia planu zrównoważonego rozwoju 
transportu publicznego dla Powiatu nyskiego  
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały nr XXXIV/426/14 Rady Powiatu w Nysie z dnia 24 kwietnia 2014 r. w sprawie 
uchwalenia „Planu zrównoważonego rozwoju transportu publicznego dla Powiatu Nyskiego (Planu 
Transportowego), 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria 
Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Henryk Kamiński 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Rade podjęta.  
 
d) wyrażenie zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego na liniach Komunikacji relacji Nysa-Opole oraz relacji Nysa Grodków (zał. nr 20) 
 
Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego na liniach komunikacyjnych relacji Nysa – Opole oraz relacji Nysa – Grodków,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 



18 
 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Teresa Nosal 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Rade podjęta.  
 
e) określenie zadań na które przeznacza się środki finansowe na Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2022 r. (zał. nr 21), 
 
Głosowano w sprawie: 
określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2022 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 
Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Rade podjęta.  
 

f) zmiany budżetu powiatu nyskiego na 2022 (zał. nr 22) 
 

Radny Piotr Woźniak poprosił o krótkie omówienie projektu. 
 

Skarbnik Powiatu – B. Stankiewicz omówiła przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022r., 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, 
Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Bożena Lewińska 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Rade podjęta.  
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g) zmiany wieloletniej prognozy finansowej (zał. nr 23) 
 
Radny Piotr Woźniak poprosił o krótkie omówienie projektu. 
 
Skarbnik Powiatu – B. Stankiewicz omówiła przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Tomasz Jazienicki, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Rade podjęta.  
 
h) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na 2023-2038 (zał. nr 24) 
 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2038.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
PRZECIW (2) 
Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Rade podjęta.  
 
i) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej (zał. nr 25) 
 
Skarbnik Powiatu – B. Stankiewicz omówiła przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
zaciągnięcia pożyczki długoterminowej, 
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Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
PRZECIW (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 
Rozumek, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Rade podjęta.  
 
j) zaciągnięcia kredytu długoterminowego (zał. nr 26) 
 
Głosowano w sprawie: 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
PRZECIW (3) 
Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że uchwała została przez Rade podjęta.  
 
Ad. 6 Wolne wnioski  
 
Radny Piotr Woźniak zasugerował, aby sesje odbywały się w ostatni piątek miesiąca. Poprosił tez, aby 
przewodniczący zadeklarował kiedy będzie najbliższa sesja. 
 
Przewodniczący Rady odparł, że jest to słuszna uwaga i weźmie ją pod uwagę. Oznajmił jednocześnie, 
że kolejna sesja planowana jest 27 stycznia 2023 r.  
 
Radny Jacek Chwalenia poprosił, aby w przypadku posiedzeń komisji wrócić tez do wcześniej 
przyjętego harmonogramu.  
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Starosta Andrzej Kruczkiewicz podziękował radnym za przyjęcie projektu budżetu na 2023 r. .Złożył 
też wszystkim życzenia z okazji zbliżającego się Nowego Roku.  
 
Przewodniczący Rady - Bogdan Wyczałkowski również złożył życzenia noworoczne.  
 
Ad 7 Zamknięcie sesji 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XLIV sesję Rady Powiatu.  
 
 
Protokołował  
 
Zenon Wiszniewski 


